

Title (en)

Sports shoe for running purposes.

Title (de)

Sportschuh für Laufdisziplinen.

Title (fr)

Chaussure de course.

Publication

EP 0258718 A2 19880309 (DE)

Application

EP 87111844 A 19870815

Priority

DE 3629340 A 19860828

Abstract (en)

The sports shoe for running disciplines, in particular over relatively long distances, has a heel or special intermediate sole cushioned by additional means. The shoe is to be designed in such a way that, with sufficient cushioning and a reduced floating feeling, pronation to a harmful extent is also counteracted. This is achieved by the additional means comprising a cushioning strip (8) embracing the heel (2) or the intermediate sole (3') on the outside, which strip engages by means of at least one inwardly protruding continuous fixing element into a continuous groove (6), the cushioning strip (8) being fastened in a fixed position in the groove (6) by means of the fixing element and/or fastened exchangeably as well by its strip ends (10) to the heel (2) or to the intermediate sole (3') (Fig. 1). <IMAGE>

Abstract (de)

Ein Sportschuh für Laufdisziplinen, insbesondere über längere Distanzen, mit einem durch Zusatzmittel gedämpften Absatz bzw. einer gesonderten Zwischensohle soll so ausgebildet werden, daß bei ausreichender Dämpfung und reduziertem Schwimmgefühl auch der Pronation in schädlichem Umfange entgegengewirkt wird. Dies wird dadurch erreicht, daß das Zusatzmittel aus einem den Absatz (2) bzw. die Zwischensohle (3') außen umgreifenden Dämpfungsstreifen (8) besteht, der mittels wenigstens eines nach innen ragenden durchgehenden Fixierelementes in eine durchgehende Rille (6) eingreift, wobei der Dämpfungsstreifen (8) mittels des Fixierelementes in der Rille (6) lagefixiert befestigt und/oder mit seinen Streifenenden (10) am Absatz (2) bzw. an der Zwischensohle (3') zusätzlich austauschbar befestigt ist (Fig. 1).

IPC 1-7

A43B 5/06; A43B 13/14

IPC 8 full level

A43B 5/06 (2006.01); **A43B 13/14** (2006.01)

CPC (source: EP)

A43B 5/06 (2013.01); **A43B 13/14** (2013.01)

Cited by

CN110799055A; US11723435B2; EP1733636A1

Designated contracting state (EPC)

AT CH DE FR GB IT LI

DOCDB simple family (publication)

EP 0258718 A2 19880309; DE 3629340 A1 19880303

DOCDB simple family (application)

EP 87111844 A 19870815; DE 3629340 A 19860828